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Folketinget har med skrivelse af 16. september 2005 anmodet om min besva-

relse af følgende af Per Clausen (EL) stillede spørgsmål nr. S 3706: 

 

 

Spørgsmål nr. S 3706: 

”Kan ministeren bekræfte, at Europa-Kommissionen ifølge Financial Times 

overvejer at droppe arbejdet med fælles EU-regler for fødevaremærkning, fordi 

man vil overlade reguleringen af dette område til de enkelte EU-lande, og vil 

ministeren på den baggrund tage initiativ til en skærpet dansk lovgivning om 

fødevaremærkning?”  

 

 

Svar:  

Jeg har fra Fødevarestyrelsen fået oplyst, at de overvejelser, der refereres til i 

Financial Times, drejer sig om et forslag til ændring af EU’s mærkningsdirek-

tiv (direktiv 2000/13/EF), for så vidt angår ingrediensmærkning af alkoholhol-

dige drikkevarer med en alkoholprocent på mere end 1,2 pct. Det omhandlede 

forslag blev oprindeligt fremsat i 1997 og er endnu ikke vedtaget.  

 

Jeg kan derudover oplyse, at et forslag til en generel revision af mærkningsdi-

rektivet forventes fremsat i begyndelsen af 2006, hvilket Kommissionens om-

talte overvejelser bør ses i sammenhæng med. Jeg kan således ikke bekræfte, at 

Kommissionen overvejer at opgive arbejdet med fælles regler på mærknings-

området.   
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